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FACULTAT DE FÍSICA  
ACTA DE REUNIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ DE RECERCA DE LA FACULTAT DE FÍSICA 
 
 
Dia: divendres, 6 de febrer de 2015 
Hora: 10:30 (1a convocatòria), 11:00 (2a convocatòria) 
Lloc: Sala de Reunions de la Facultat de Química 
 
 
Assistents en 2a convocatòria: 

Francesc Salvat, president  

Enric Bertran,  Jaume Casademunt, Ana Maria  Juárez  (Administració de Centre, convidada), 
Amílcar Labarta, Francesca Peiró  

Antoni García Santiago, secretari  

Excusa assistència: Jordi Sánchez (Oficina d’Afers Generals, convidat) 
 
 
 
Ordre del dia: 

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior. 

2. Informe del president.  

3. Discussió de la 1a convocatòria 2015 d’ajuts de recerca de la Facultat de Física. 

4. Torn obert de paraules. 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
S’aprova  l'acta de  la sessió anterior, corresponent a  la reunió ordinària de 28 de novembre 
de 2014, sense esmenes ni modificacions. 
 
 
2. Informe del president 
 
El president comunica que el proppassat 19 de gener es va celebrar una reunió ordinària de 
la Comissió de Recerca del Vicerectorat, a  la qual va assistir el degà de  la nostra facultat, el 
Dr. Atilà Herms, en substitució del president. La qüestió principal que es va tractar va ser  la 
inadequació de  la  valoració que es  fa en el PDA de  la  recerca que es duu  a  terme en  les 
facultats  de  ciències.  Tanmateix,  després  de  discutir  la  qüestió,  no  es  va  introduir  cap 
proposta de modificació del PDA perquè aquesta valoració s’ajusti més bé a la realitat. 
 



 

 
 
 
El president  també  informa que el Vicerector de Recerca  va  insistir en  la  conveniència de 
participar  en  activitats  programades  a  nivell  europeu,  com  ara  l’estratègia  RIS3CAT  de  la 
Generalitat  de  Catalunya  per  a  l’elaboració  projectes  de  recerca  i  innovació  per  a 
l’especialització  intel∙ligent. El president es compromet a enviar  la  informació corresponent 
als departaments un cop l’hagi preparada de manera adient.  
 
 
3. Discussió de la 1a convocatòria 2015 d’ajuts de recerca de la Facultat de Física 
 
El president explica que, malgrat que el romanent del Contracte Programa de  la Facultat de 
Física (CPFF) de l’any 2014 està bloquejat i que la primera part del CPFF de l’any 2015 no ha 
arribat encara, considera que el pressupost per satisfer la 1a convocatòria d’ajuts d’enguany 
serà relativament ampli, ja que en les dues convocatòries de l’any passat es va estalviar força 
respecte als diners de què es disposava. 
 
La Sra. Ana Maria Juárez, administradora de centre, afegeix que es preveu que el desbloqueig 
del CPFF 2014 i l’arribada de la primera part del CPFF 2015 es produeixin com a molt tard a 
finals del mes de març, ja que aquests fets es troben supeditats a la justificació de la despesa 
associada al CPFF 2014, cosa que s’hauria de portar a terme al llarg d’aquest mes de febrer i 
part del mes de març. 
 
Davant d’aquesta situació, el president proposa obrir la 1a convocatòria 2015 a mitjans de la 
setmana vinent, posant el termini el dia 31 de març, per donar prou temps a  la presentació 
de sol∙licituds i a una resolució encertada que tingui en compte el pressupost real de què es 
disposi en aquelles dates. Els assistents accepten la proposta. 
 
El secretari comenta la proposta que ha fet el Sr. Jordi Sánchez, de l’Oficina d’Afers Generals, 
de basar la concessió de les borses de viatges en els mòduls que apareixen al BOE relatius a la 
cobertura  de  viatges  i  dietes  en  funció  de  la  categoria  professional  i  de  la  destinació.  Els 
assistents  troben que no  cal  cenyir‐se estrictament a aquest proposta  i que potser  resulta 
més encertat discutir cada cas particular dins el conjunt de sol∙licituds que es presentin, quan 
es procedeixi a la resolució dels ajuts, procurant tendir cap a la cobertura màxima en aquells 
casos que ho requereixin a causa de la llunyania del destí. 
 
 
4. Torn obert de paraules 
 
El  secretari  transmet  al  president  la  consulta  formulada  pel Dr.  Ignasi  Pagonabarraga,  del 
Dept. de Física Fonamental, sobre l’absència a la facultat de Física de previsió de places per a 
la propera convocatòria de contractes Ramón y Cajal. El president explica que no n’hi ha cap 
de prevista perquè  l’equip deganal va  seguir  la  indicació  feta pel Vicerector de Recerca de 
limitar‐se  només  a  situacions  estratègiques  rellevants,  com  ara  que  el  candidat  sigui  un 
expert  reconegut  en  les  línies  de  recerca  del  grup  d’acollida,  o  que  aquest  disposi  de 
projectes importants que requereixin la participació del candidat. 



 

 
 
 
 
El  secretari  també  exposa  la  inquietud  del  Dr.  Pagonabarraga  per  la manca  d’informació 
rebuda pels sol∙licitants d’ajuts quan aquests són resolts negativament. La Sra. Juárez indica 
que es pot proposar a  l’Oficina d’Afers Generals que segueixi un procediment d’informació 
immediata als afectats així que aquesta  comissió hagi  resolt els ajuts,  tant  si ho ha  fet de 
manera  positiva  com  negativa.  Tanmateix,  el  Dr.  Jaume  Casademunt  afegeix  que, 
normalment, són els representats dels departaments en aquesta comissió els que acostumen 
a transmetre aquesta informació, cosa que caldria que no es deixés de fer. 
 
La Dra. Francesca Peiró exposa que, amb motiu de  la  iniciativa administrativa d’ubicar una 
instal∙lació de microscòpia electrònica amb aberració corregida a l’entorn del sincrotró ALBA 
(Cerdanyola  del Vallès),  l’equip  rectoral  ha  convocat  els usuaris  habituals  d’aquesta mena 
d’equips en  la UB a una  reunió el proper 17 de  febrer per  copsar  l’interès a esdevenir‐ne 
usuaris o, fins i tot, a participar‐hi en la gestió. Per aquesta raó, proposa que es discuteixi la 
qüestió en aquesta comissió i que se’n faci el màxim ressò en el si dels departaments perquè, 
en  cas  que  hi  hagi més  persones  interessades,  els  assistents  a  la  reunió  del  17  de  febrer 
puguin defensar també el punt de vista d’aquestes altres persones. 
 
El  Dr.  Amílcar  Labarta  aclareix  que  es  tracta  d’una  reunió  oberta,  a  la  qual  pot  assistir 
qualsevol  membre  d’un  grup  de  recerca  de  la  UB,  encara  que  no  sigui  usuari  habitual 
d’equips de microscòpia electrònica,  i que  l’objectiu de  la reunió és  informar de  la situació 
actual del procés de construcció de la instal∙lació i comunicar la postura institucional que vol 
adoptar la UB de participar com a membre actiu en la gestió, de manera semblant a la decisió 
ja presa per  la UAB, provocada sobretot per  la declaració de  la Generalitat de no  invertir‐hi 
diners.  Afegeix  que,  un  cop  s’hagi  celebrat  aquesta  reunió  i  hagi  quedat  clara  aquesta 
postura, aleshores convindria discutir  la qüestió com un punt de  l’ordre del dia,  i no pas en 
un torn obert de paraules. 
 
El  Dr.  Casademunt  opina  que  el  fet  que  l’equip  rectoral  hagi  convocat  d’entrada  només 
usuaris  habituals  de  microscòpia  electrònica,  i  no  hagi  fet  la  convocatòria  extensiva  a 
qualsevol  investigador,  fa que  la  informació de què parla el Dr. Labarta no arribi a  tots els 
possibles interessats en la instal∙lació, cosa que considera negativa. 
 
El president clou  la qüestió suggerint que, passat el 17 de  febrer, els assistents a  la  reunió 
comuniquin el  contingut  i el  resultat de  la mateixa als departaments, per  tal que els  seus 
representants en aquesta comissió discuteixin les possibles accions que es puguin emprendre 
per  potenciar  o  frenar  aquesta  iniciativa  institucional,  en  funció  de  l’aspecte  positiu  o 
negatiu, respectivament, que pugui comportar als grups de recerca de la facultat. 
 
Per  acabar,  el  Dr.  Labarta  pregunta  per  la  postura  actual  de  l’equip  rectoral  davant  el 
problema dels contractats Ramón y Cajal que es troben en situació terminal, a la qual cosa el 
president respon que, encara que no és una qüestió pròpia de  la Comissió de Recerca, sinó 
de  la Comissió Acadèmica, en  la qual el representant de  la facultat és el degà, és conscient 
que s’està treballant per resoldre cada cas particular, a mida que es vagi plantejant. 



 

 
 
 
 
 
 
Havent tractat tots els punts de l’ordre del dia, la sessió es clou a les 11:55 hores. 
 
 
 
 
 
 
Barcelona, a 6 de febrer de 2015 
 
El Secretari          Vistiplau del President 
 

                                                        
 
Dr. Antoni García Santiago      Dr. Francesc Salvat Gavaldà 
 


